

---

ISSN 1005-9369



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the left of the main barcode, there is a smaller, separate barcode.

9 771005 936205

0 9>

# 东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第51卷 第12期 总310期 2020年12月

---

## 目 次

### 研究报告

- 氮、磷和钾肥配施对寒地粳稻生长发育及产量的影响………赵宏伟，孙立超，贾琰，俞聪慧，付金旭，赵佳鹏，梅英文，许美荣，罗永绪，王皓（1）
- 水稻不同穗型品种幼穗分化相关基因表达分析  
……………金正勋，王剑，王思宇，王珊，张忠臣，李钢燮，朴钟泽（14）
- 应用液体有机肥减施氮肥对玉米氮素利用效率及产量的影响  
……………姜佰文，牛煜，王春宏，李威，邵慧，席赫阳，李欣儒，杨浩楠（24）
- 松嫩平原不同土地利用类型土壤团聚体分布及碳氮磷化学计量特征研究  
……………刘骞，许明月，魏思雪，王溢琨，王紫含，张博，汤洁（32）
- FGF-21缓解阿霉素诱导的大鼠心肌炎症反应和凋亡作用机制研究  
……………李德山，王宗宝，康凯，任桂萍，于丹（41）
- 牦牛ACAA2基因克隆及组织表达分析  
……………陈美，柴志欣，武志娟，王会，王吉坤，王嘉博，钟金城，信金伟（51）
- 荷斯坦奶牛FGFR2基因组织表达及生物信息学分析  
……………邓惜缘，刘丽元，周子航，温万，高旭红，顾亚玲（58）
- 酸化奶饲喂量对荷斯坦犊牛生长及断奶后期瘤胃菌群的影响………李叔臻，王雅晶，董旭明，朱云，王雅春，曹志军，李胜利，马云，淡新刚，康晓龙，史远刚（68）
- 米酒液态发酵过程中理化指标和风味物质变化规律  
……………张洋洋，张伟国，徐建中，钱和，马雄承，朱幸炜（79）
- 室内辐照试验用太阳模拟器设计………汪恩良，于俊，韩红卫，许春光，胡胜博（90）
- 《东北农业大学学报》2020年总目次

卷 终

[期刊基本参数]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*96\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*10\*2020-12

**DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO**  
**JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY**

Monthly    Vol. 51 No. 12(Cumulated No. 310)    December 2020

---

**CONTENTS**

**Research Report**

- Effect of nitrogen, phosphorus and potassium fertilizer combined application on  
japonica rice growth and yield in cold areas ..... ZHAO Hongwei, et al. ( 1 )
- Analysis of gene expression related to young panicle differentiation of  
rice varieties with different panicle types ..... JIN Zhengxun, et al. ( 13 )
- Effect of liquid organic fertilizer and reduced nitrogen fertilizer on nitrogen  
utilization efficiency and yield of maize ..... JIANG Baiwen, et al. ( 24 )
- Study on distribution of soil aggregates and their carbon, nitrogen and phosphorus  
stoichiometric characteristics of different land use types in Songnen Plain ..... LIU Qian, et al. ( 32 )
- Mechanism study of FGF-21 relieving doxorubicin-induced myocardial  
inflammation and apoptosis in rats ..... LI Deshan, et al. ( 41 )
- Cloning and tissue expression analysis of *ACAA2* gene in yak ..... CHEN Mei, et al. ( 51 )
- Differential expression and bioinformatics analysis of *FGFR2* gene in Holstein cows ..... DENG Xiyuan, et al. ( 58 )
- Effect of acidified milk feeding amount on growth and rumen flora of  
Holstein calves at later weaning stage ..... LI Shuzhen, et al. ( 68 )
- Changes of physicochemical indices and flavor substances in rice  
wine during liquid fermentation ..... ZHANG Yangyang, et al. ( 79 )
- Design of a solar simulator for indoor irradiation experiments ..... WANG Enliang, et al. ( 90 )
- Total Contents of Journal of Northeast Agricultural University (No. 1-12, 2020)

**The end**

[Serial parameters]: CN23-1391/S \*1957\*m\*A4\*96\*zh\*P\* ¥ 20.00\*1 000\*10\*2020-12